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Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 16. maj 2007 anmodet om 

min besvarelse af følgende spørgsmål 10 i forbindelse med udvalgets behandling af lov-

forslag L 216 (forslag til lov om ændring af lov om landbrugsejendomme): 

 

Spørgsmål 10: 

”Vil ministeren i forlængelse af svaret på spørgsmål 3 uddybende oplyse, præcist hvor 

lang tid der maksimalt vil gå fra erhvervelsen af en ejendom på under 30 ha til jord-

brugskommissionen meddeler et genafhændelsespåbud?” 

  

Svar: 

Som det fremgår af mit svar på spørgsmål 3, er der næppe to sager, der er identiske, og 

det er derfor heller ikke muligt for mig at angive den maksimale tidsgrænse for, hvor 

lang tid behandlingen af en sag, hvor ejendommen ikke kan lejes ud, vil tage.  

 

Endvidere er der tale om en helt ny sagstype, hvor jordbrugskommissionerne først skal 

have tilrettelagt en administration og gjort sig nogle erfaringer, inden der kan siges no-

get mere konkret om, hvor tidskrævende de pågældende sager er, og dermed hvor lang 

tid sagsbehandlingen vil tage. 

 

Når området har været administreret igennem en periode, vil det formentlig være muligt 

at sige noget om, hvor lang tid, der gennemsnitligt går, fra erhvervelsen og til genaf-

hændelsespåbuddet er meddelt. Men at opstille en øvre tidsfrist for, hvornår en sag skal 

være færdigbehandlet hos jordbrugskommissionen, mener jeg ikke vil være mulig al 

den stund, der som nævnt er tale om individuelle sager.  

 

 

 

Søren Gade 

 

 

 

 

   /Eva Nissen 
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